

RG 59 - General Records of the  
Department of State

Records of the  
Special War Problems Division

Inspection Reports on War  
Relocation Centers, 1942-46 [3 of 3]  
Inspection Reports on Prisoner  
of War Camps, 1942-46 [1 of 10]  
[Lot File No. 58 D 7]

Box 21

**DECLASSIFIED**

DECLASSIFICATION REVIEW PROJECT

NND 893002

RECORD GROUP	ENTRY	BOX
59	Lot 58 D 7	21

NATIONAL ARCHIVES AND RECORDS ADMINISTRATION

NA Form 1409 (4-85)

REPRODUCTION TAB	MP
NAME	ARK
PAGE NUMBERS TO BE COPIED	6
TOTAL PAGES	97 PAGES

REPRODUCTION TAB	DA
NAME	J E PP 11-20
PAGE NUMBERS TO BE COPIED	
TOTAL PAGES	

Seagoville  
 '44 - '45

DECLASSIFIED  
 Authority NND 893602

McCall  
TC-15333

(TRANSLATION)

SZ/PM/GD

United States of America

INTERNEE CAMP AT SEAGOVILLE, TEXAS

Visited by Mr. Paul Schnyder and Dr. Max Zehnder on January 31, 1945.

Location

It is located in a very modern women's reformatory (penitentiary), built in 1940.

Commanding Officer - Dr. Amy STANNARD  
Spokesman - Mr. STANGL

All questions of the community are handled by a council of 7, in consideration of the variety of viewpoints at this camp. Each person has a cell at his disposal (the cells resemble a modern room; bath facilities, etc.).

Hospital annex

Very well installed by an officer of the medical health service, as the attending physician. On the day of the visit, there were 3 patients there, light cases.

Labor, amusements, etc.

No changes.

Strength

144 women  
119 men  
7 children

Nationalities

6 Italians  
1 Czech  
1 Hungarian  
1 Argentinian  
1 Englishman  
18 Americans  
28

Leisure

A number of shops at the disposal of internees; carpentry, photography, iron-working, to satisfy the internees' hobbies; a theater auditorium with motion picture equipment - there are no actors for the theater. Lectures and films.

Problems

The South American women married to Germans complain of not being listed under their South American nationalities in the statistic of nationalities. They are, however, recognized as citizens of their South American countries, although married to German aliens, and even carry passports of their country of origin. This point seems to be a very important one to them since, in individual cases of repatriation, they will refuse to be repatriated.

Distributed  
by SWT to

Justice/Orris  
Kelly

Date OCT 17 1945

- 2 -

to Germany. This is the case with 9 internees originating from Costa Rica, 2 from Ecuador, 1 from Honduras, 1 from Peru, 1 from Pernambuco and 1 from Venezuela. No other important complaint.

Remark

The litte city of small barracks buildings is inhabited only by a few South American families, most of the ciglian internees being lodged in the main camp buildings.

\*\*\*



SZ/PM/GD

Etats-Unis d'Amérique

CAMP D'INTERNES CIVILS A SEAGOVILLE, TEXAS

Visité par Mr. Paul Schnyder et le Dr. Max Zehnder  
le 31 janvier 1945

Situation -

Il est situé dans une maison de réforme pour femmes (pénitencier) très moderne, construit en 1940.

Commandant - Dr. Amy STANNARD  
Homme de confiance - Mr. STANGL.

Toutes les questions de la communauté sont traitées par un conseil de 7 vu la variété d'idées dans ce camp. Chaque personne a une cellule à sa disposition (les cellules ressemblent à une chambre moderne; commodité de bain, etc.).

Hôpital annexe -

Très bien installé par un officier du service de santé médecin, comme médecin traitant. Le jour de la visite, il s'y trouvait 3 malades, cas légers.

Travaux, amusements, etc. -

Pas de changements.

Effectif -

144 femmes  
119 hommes  
7 enfants

Nationalités -

6 Italiennes  
1 Tchèque  
1 Hongroise  
1 Argentine  
1 Anglaise  
18 Américaines  
28

- 2 -

Loisirs -

Quelques ateliers à la disposition des internés; menuiserie, photographie, travaux du fer, pour satisfaire les "hobbies" des internés; salle de théâtre avec appareil cinématographique - manque d'acteurs pour le théâtre. Conférences et films.

Problèmes -

Les femmes sud-américaines mariées avec des Allemands, se plaignent de ne pas être énumérées sous leur nationalité sud-américaine dans les statistiques des nationalités. Elles sont pourtant reconnues citoyennes de leur Etat sud-américain, même en étant mariées avec des étrangers allemands, et portent même des passeports de leur pays d'origine. Ce point leur semble être d'une grande importance lorsque, en cas éventuel de rapatriement, elles refuseront d'être rapatriées en Allemagne. Ceci est le cas de 9 internés d'origine de Costa Rica, (2) Ecuador, (1) Honduras, (1) Pérou, (1) Pernambuco, et (1) Vénézuéla. Aucune autre plainte principale.

Remarque -

Le petit village de petites maisons baraques n'est habité que par quelques familles sud-américaines, la majorité des internés civils se trouvant logés dans les bâtiments principaux du camp.